
Zápis č. 10/2023 z jednání Osadního výboru místní části Klenovka dne 3.12.2023 
 

Přítomni: Ing. Šváb Miroslav, Bažant Miloslav, Konečný Ivan, Ing. Kubíček Godorožová Lenka, 
Nohejlová Dana, Ing. Pavlas Jiří 

Omluveni: Zeman Lukáš   
 
I. Osadní výbor místní části Klenovka bere na vědomí: 

1. Informace ze zasedání rady města 6.11. a 20.11.2023 
Z jednání rady města 6.11.2023 
28/14/2023 Majetkové převody 
I.    Rada města Přelouče schvaluje záměr na prodej pozemku p.č. 13/9 v k.ú. Klenovka o výměře 
244 m2 p.J.J. a p.M.K., oba bytem Přelouč, za cenu 119 560,00 Kč. 
Z jednání rady města 20.11.2023 
29/12/2023 Požadavky na rozpočet pro rok 2024 
I.   Rada města Přelouče bere na vědomí celkový přehled požadavků komisí místní samosprávy, 
osadních výborů a příspěvkových organizací, uplatněných v požadovaném termínu, tj. do 15. 11. 
2023, u Odboru správy majetku k zařazení do rozpočtu města Přelouč na rok 2024. 
29/16/2023 Zápis OV Klenovka 
I.   Rada města Přelouče bere na vědomí zápis č. 9/2023 z jednání Osadního výboru Klenovka ze 
dne 5.11.2023. 
29/30/2023 Výběrové řízení na místo ředitele/ředitelky TS Přelouč 
I.   Rada města Přelouče bere na vědomí výsledky výběrového řízení na vedoucí pracovní místo 
ředitele/ředitelky Technických služeb města Přelouče, konané dne 20. 11. 2023.   
II.  Rada města Přelouče jmenuje s účinností od 1. 1. 2024 Ing. Zdeňka Mrkvičku do funkce ředitele 
příspěvkové organizace Technické služby města Přelouče. 

 
II. Osadní výbor místní části Klenovka informuje 

1. Osadní výbor uspořádal v sobotu 2.12.2023 od 17 hodin společné rozsvícení vánočního stromku a 
v místním kulturním zařízení tradiční Mikulášskou besídku s programem a drobnými dárky pro děti 
s účastí 42 dětí a více než 60 dospělých. Osadní výbor děkuje týmu Mikuláše, tří andělů a tří čertů a 
také všem, kteří se aktivně podíleli na přípravě a průběhu besídky a zajištění dárků a pohoštění pro 
děti. 

2. V místní knihovně budou pro děti i dospělé dne 18.12.2023 připraveny Adventní dílny, kde mohou 
vystříhat, namalovat nebo uplést řadu vánočních ozdob. Více informací na facebookových stránkách 
knihovny Klenovka. 

3. Dne 31.12.2023 se od 19.00 hodin v místním kulturním zařízení koná společenský večer s živou 
hudbou k rozloučení s rokem 2023 a společnému vykročení do Nového roku 2024. 

4. Dne 1.1.2024 se uskuteční tradiční novoroční hokejbalové utkání na parkovišti u kulturního zařízení. 
 
III. Osadní výbor místní části Klenovka schvaluje: 

1. Osadní výbor žádá o zpracování projektové dokumentace a vybudování chodníků po levé straně 
místní komunikace od č.p.45 k č.p. 71 a po pravé straně této komunikace vybodování ostrůvků – 
parkovacích míst místo chodníků dle návrhu v zápisu z jednání OV č. 9/2023 příloha č. 2 

2. Osadní výbor žádá o umístění zpomalovacích prvků – retardérů na místních komunikacích v místní 
části Klenovka dle návrhu v zápisu z jednání OV č. 9/2023 příloha č. 3 

3. Osadní výbor žádá o zajištění opravy místní komunikace - spojky z Klenovky na silnici mezi 
Štěpánovem a Přeloučí – pozemková parcela č. 236 v k.ú. Štěpánov. Komunikace je v tomto úseku 
velmi poničená (hluboké koleje a díry) těžkou dopravou firem sídlících ve východní části Štěpánova. 

4. Osadní výbor požaduje umístění informačního radaru (s RZ vozidla) na komunikaci III/34216 na 
vjezdu do obce od Veselí a od Přelouče. 

5. Osadní výbor požaduje minimálně do doby vybudování chodníků umístit značky omezující rychlost 
na 40 km/hod v úseku od značky začátku obce ve směru od Veselí k první křižovatce v obci. Tento 
požadavek vychází z toho, že po výstavbě 33 nových rodinných domů musí v tomto úseku zatím 



chodit jak dospělí, tak především děti na autobusovou zastávku značnou část cesty po silnici a hrozí 
reálné nebezpečí dopravní nehody. 

6. Osadní výbor bere s výhradami na vědomí vyjádření komise dopravní a bezpečnostní k požadavku 
Osadního výboru k zajištění bezpečnosti dopravy u dětského hřiště u kulturního zařízení. Přílohou 
zápisu je e-mail vyjadřující naše výhrady k tomuto vyjádření. Žádáme, aby před finálním 
rozhodnutím dopravní komise o vhodném dopravním značení pro danou lokalitu, byly tyto výhrady 
zváženy s plnou odpovědností. 

. 
 

IV. Osadní výbor místní části Klenovka projednal:  
1. Osadní výbor upozorňuje Komisi pro rozvoj města na nutnost řešení rekonstrukce chodníků, které 

byly při výstavbě kanalizace v místní části Klenovka na mnoha úsecích tak poničeny, že hrozí 
možnost úrazu. 

2. Osadní výbor dále rozpracuje návrh na program a organizaci setkání občanů Klenovky a 
klenovských rodáků, které se uskuteční opět po deseti letech v roce 2024. 

3. Osadní výbor upřesňuje svůj dřívější požadavek ohledně výsadby na pozemku p.č. 15/1 a 15/3 
takto: OV žádá o vyčlenění části pozemku p.č. 15/1 a 15/3 v pruhu šířky 6 m a v délce vyznačené 
v příloze zápisu pro výsadbu aleje ovocných stromů po vzdálenostech cca 6-8 m. Záměrem je 
pěstování ovoce. V lokalitě byl dříve rozsáhlejší sad, výstavbou rodinných domů byla většina stromů 
odstraněna. Dále navrhujeme umístění 3ks laviček v rovnoměrných vzdálenostech rovnoběžně 
s uvedenou komunikací (která je zároveň dálkovou turistickou stezkou). V uvedeném pruhu žádáme 
nejprve o vyčištění uvedeného pruhu pozemku od staré vysoké trávy, ostružin a drobných keřů. 
U ostatních dřevin ve spolupráci s odborem ŽP o vyznačení těch, které je možné ponechat a těch, 
které bude nutné odstranit. Při výsadbě žádáme o to, aby byly použité závlahové vaky pro snadnější 
údržbu v budoucnu. 

4. Příští jednání osadního výboru bude v neděli 14.1.2024 v 18:00 hodin. 
 
Příloha č. 1: Mail adresovaný starostovi a komisi bezpečnostní a dopravní Městského úřadu Přelouč 

 
V Klenovce 3.12.2023       
Zapsal: Jiří Pavlas  
     

                                                                                           Ing. Miroslav Šváb 
předseda Osadního výboru Klenovka 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Příloha č.1 Zápisu č. 10/2023 z jednání Osadního výboru Klenovka dne 3.12.2023 
 
Komu:     Martin.Smid@mestoprelouc.cz, vybor@klenovka.cz 

Re: Komise bezpečnostní a dopravní 

Vážený pane starosto, 

Vážení členové dopravní a bezpečnostní komise, 

dovoluji si vyjádřit několik zásadních výhrad k odůvodnění Vašeho rozhodnutí: 

1. Není pravda, že by nutnou podmínkou pro osazení značky s omezením rychlosti na 30km/h 
uvnitř obce, byly ještě další zpomalovací prvky. V okolí Přelouče je řada míst, které mají tuto 
značku osazenou bez nich. Pokud máte pro toto tvrzení nějakou oporu v legislativě, která by 
další opatření vyžadovala, žádám o její předložení. 

2. Vykácení tújí mírně zlepšilo rozhledové poměry východním směrem, nicméně i směrem 
západním není podle našich zkušeností rozhled dostatečný vzhledem k výškopisnému profilu 
komunikace. Tento problém je ale podružný a není pro nás hlavním důvodem pro požadavek 
na snížení rychlosti a osazení značky Pozor děti.   

3. V kulturním sálu se koná řada akcí pro děti i dospělé, je zde místní knihovna, nově 
opravená budova bývalé hasičské zbrojnice adaptovaná jako klubovna. Jiné prostory pro 
setkávání dětí ve vlastnictví obce nejsou. Nebezpečí při rychlé jízdě aut nepřehlednou 
zatáčkou není primárně pro malé děti, které hlídají rodiče na oploceném dětském hřišti, ale 
zejména pro děti školního věku. V dosahu požadované zastávky jsou zastávky školního 
autobusu pro oba směry. Počet dětí, které je využívají, se rapidně zvyšuje v návaznosti na 
dokončování nové výstavby. Opatření ke zklidnění dopravy v takovýchto lokalitách jsou nyní 
běžně zřizována a doporučována. 

4. Žádná značka sice dopravní nehodě nezabrání, ale upozorní řidiče, že projíždí 
potencionálně rizikovou oblastí. Na to je zvyklý i z jiných obcí. Tato argumentace je pro mne 
od dopravní komise zcela nepochopitelná. 

5. Z Vašeho operování statistikou dopravních nehod jako s hlavním argumentem pro 
neosazení značky Pozor děti a snížení rychlosti v lokalitě, kde se děti pohybují, je pro 
obyvatele Klenovky zcela za hranou. Uvědomte si prosím, že každá nehoda, která se zde 
stane, může mít fatální důsledky pro něčí dítě. Důsledky takové události vždy pošpiní a 
natrvalo poznamenají nejen jejího viníka, ale i všechny zúčastněné. V tomto případě se jimi 
cítí být i Osadní výbor, který si uvědomuje rizikovost místa. Za zúčastněné pak považujeme i 
členy všech orgánů, které tyto naše argumenty řeší. 

6. Osadní výbory v místních částech Přelouče jsou zřízeny právě proto, aby vnesly do 
rozhodování orgánů pohled místních. Ti nejlépe znají situaci, protože se jich týká každý den. 
Tento náš požadavek je pro obyvatele za poslední roky opravdu nejdůležitější. Zároveň se 
nejedná o finančně nákladnou věc. Prosím, abyste svoje rozhodnutí znovu zvážili s vědomím 
plné odpovědnosti za zvýšení bezpečí dětí na Klenovce. 

Děkuji 

S pozdravem 
Miroslav Šváb, předseda OV Klenovka 


